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     Sammanträdesdatum 
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Plats och tid Ovalen, Stadshuset klockan 08:30 – 12:00 

Beslutande Sven-Gösta Pettersson, ordförande 

Ulla Persson, SN 

Margith Ström, FUB 

Laila Stålnacke, FSN 

Börje Karlsson, HSO/IFS 

Tord Eliasson, Diabetesföreningen  

Eva Lundström, Allergiföreningen 

Monica Nyman Björklund, HRF 

Lennart Thelin, ersättare för Anita Berglund, Piteå HjärtLung 

Peter Forss, BUN 

Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro 

Ann-Katrin Sämfors, Kultur- och fritid 

Helén Lindbäck, ersättare för Anders Lundkvist, KS 

Agneta Nilsson, Samhällsbyggnadsnämnden 

 

Övriga deltagande 
 

Carina Westbom, verksamhetsutvecklare, Stöd och omsorg 

Gun-Britt Wiksten, sekreterare 

 

Tillgänglighetsansvariga: Anna Stamblewski, samhällsutvecklare 

Utses att justera 

 
 

Justeringens plats och tid  

Underskrifter Sekreterare  Paragrafer § 13 - 26 

  Gun-Britt Wiksten 

 

 

 Ordförande   
  Sven-Gösta Pettersson  

 Justerande 
Lennart Thelin, Piteå HjärtLung  

    
Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  Kommunala tillgänglighetsrådet  

Sammanträdesdatum  2018-06-07  

Anslags uppsät-

tande 

  Anslags 

nedtagande 
      

Förvaringsplats 

för protokollet 
 Socialtjänsten 

    

Underskrift    
 

 

 

 
          Utdragsbestyrkande 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 13 

 

Mötet öppnas 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar alla välkomna till dagens möte och 

förklarar mötet öppnat.  

 

______ 

 

 

KTR § 14 

 

Fastställer dagordning 

 

Dagordningen godkänns. 

 

________ 

 

 

KTR § 15 

 

Val av justerare 

 

Till justerare utses Lennart Thelin, Piteå HjärtLung 

 

________  
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 16 

 

Föregående protokoll 

 

Föregående protokoll från den 8 mars 2018 lades till handlingarna. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 17 

 

Tillgänglighet  

 

Anna Stamblewski, samhällsplanerare berättar att deras praktikant har gjort en 

inventering av torget i Öjebyn. Har hittats fel när det gäller ledstråk och si-

nusplattor felaktigt placerade. Joakim Lundberg är projektledare. 

 

Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro säger att Hanséns konditori saknar dörr-

öppnare, har smal dörr och hög tröskel. 

 

Helén Lindbäck, KS undrar när invigningen blir av torget i Öjebyn. Sven-

Gösta Petterssons säger att det blir den 27 juni 2018 och det blir Johan Virtala 

som inviger torget. 

 

Monica Nyman Björklund, HRF undrar hur inomhusmiljön är, den har då varit 

väldig glammig. 

 

Anna Stamblewski vet inte hur det är, men föreslår att HRF lyfter det med fas-

tighetsägaren. 

 

______ 

 

Anna berättar att kommunen för ett år sen har haft medborgardialog via 

Cityplanner för att hitta enkelt avhjälpta hinder. Fick in 19 synpunkter på gång 

och cykelvägar. Gått igenom med de ansvariga om åtgärder som måste göras. 

Några är åtgärdade och de övriga är lyft igen. 

 

______ 

 

Genomförandeplan - tillgänglighet på samhällsbyggnad sträcker sig till och 

med 2019, 11 åtgärder. 

 

______ 

 

Fördjupad översiktsplan har pågått under 1,5 år för fem landsbygdscentra i 

kommunen. Det är: Hortlax, Rosvik, Roknäs/Sjulnäs, Norrfjärden och Jävre. 

Fördjupade översiktsplaner syftar till att bevara och skapa förutsättningar för 

boende och arbete på landsbygen. Det har förts två varv med dialoger på orter-

na. Göra tillgänglighetsvandringar på dessa orter. Kom gärna in med syn-

punkter. Var ska man börja, kom med tips. 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 17, forts 

 

Tillgänglighet  

 

Ledstråket vid Kaleido är besiktat och klart. Nu går ledstråket från gågatan och 

följer museets vägg på baksidan ner mot rampen. Därifrån går sinusplattor rakt 

mot Kaleidos ingång. Bishops kommer att ha en uteservering.  

 

Ulla Persson, SN tycker att det är ett stort problem med hur de parkerar sina 

cyklar på torgen, ett stort hinder. 

 

Thomas Hedlund undrar hur det blir med handikapparkeringar på torgen. Om 

de försvinner så blir det uppförsbacke var man än ska parkera bilen. Anna 

Stamblewski, samhällsplanerare och Ann-Katrin Sämfors, kultur- och fritid 

säger att inget är bestämt än. 

 

Anna Stamblewski har inhämtat information under mötets gång angående pla-

nering av Rådhustorget. Hon säger så här: Vår stadsarkitekt hälsar att den 9 

augusti, på kvällstid kommer en dialog att hållas om utvecklingen av Rådhus-

torget i Rådhuset (Piteå museum) Alla är välkomna att delta! Inbjudan kom-

mer, och säkert annons i PT. Boka in datumet redan nu. Planeringen av torget 

är i ett tidigt skede (Idéstadie) så det är viktigt att synpunkter kommer in nu, 

det underlättar arbetet. 

 

Anna har framfört önskemålen kring cykelparkeringar och parkeringsplatser 

för rörelsehindrade som togs upp under mötet idag. Men det är ändå bra om 

folk kommer dit och framför sina synpunkter. 

 

Tord Eliasson, diabetesföreningen undrar om man får cykla på Storgatan? 

Sven-Gösta Pettersson svarar att det får man inte.  

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 18 

 

Framtidens Stöd och omsorg 

 

Sven-Gösta Pettersson berättar att Framtidens Stöd och omsorg har haft en ny 

uppstartsträff den 31 maj 2018. Arbetet har legat nere en lång tid. Många i ar-

betsgruppen är utbytta under arbetets gång av olika anledningar och det har 

varit ”tungjobbat”. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 19 

 

Avgiftsförändringar – larmknapp m.m. 

 

Sven-Gösta Pettersson berättar att ett ärende gällande förändring av avgifter är 

på gång och kommer upp i nämnden i juni. 

Ändringen gäller avgiften för larmknappen. Som det ser ut nu tas en avgift på 

1 000 kr för borttappad larmnapp. Förslaget är att ta bort den avgiften och er-

sätta den med en omformulering som omfattar all teknisk utrustning (larm-

knapp, larmapparat, bevakningskameror, m.m.), d.v.s. ”borttappad eller skadad 

teknisk utrustning på grund av olycka eller oaktsamhet debiteras till självkost-

nadspris”.  

 

Hemtjänstavgifter räknas upp enligt omsorgsprisindex som tidigare beslutat, 

övriga avgifter blir oförändrade. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 20 

 

Berggatan, besiktning 

 

Sven-Gösta Pettersson berättar att Berggatan har stora problem med svartmögel 

och annan mögel. Tester har visat att i fyra lägenheter finns svartmögel. Två av 

dessa lägenheter är redan tömda och används inte. Samtliga lägenheter är nu 

undersökta, men inget svar på det.  

 

Brukare, anhöriga, medarbetare, gode män och förvaltare är informerade. Har 

kommit fram till att det är bättre ur ett brukarperspektiv att brukarna bor kvar på 

Berggatan till den 13 augusti 2018 när lägenheterna på Energigränd är klara.  

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 21 

Arbetsmiljön vid Stöd till försörjning 

 

Carina Westbom, verksamhetsutvecklare informerar om att en 6 kap 6 a § anmä-

lan är skickad till arbetsmiljöverket angående de arbetsmiljöproblem som finns 

på stöd till försörjning. Den 30 maj 2018 träffade kommunen arbetsmiljöverket 

och det beslutades att handlingsplanen som är upprättad ska följas.  

 

______  
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 22 

 

Rapport - AMSAB  

 

Barbro och Caj Skoglund från AMSAB har anlitats av Ylva Sundkvist, kom-

munchef för att göra en övergripande genomlysning av hela socialförvaltning-

ens ledningsorganisation. Barbro berättar att en liten intern utvärdering har 

gjorts. Inte skett någon större utvärdering. AMSAB,s rapport ska levereras den 

19 juni kl 08:00 till kommunchefen som rapporterar till socialnämnden kl 13 

och till fackligt förtroendevalda kl 15. De lämnar ingen rapport i förväg. Full 

frihet för beställaren att göra vad de vill med den, se bilaga 1. 

 

Margith Ström, FUB säger att det skulle ju vara lätt att komma i kontakt med 

Stöd och omsorg, nån som satt som spindeln i nätet när det blev en ny organi-

sation. Sista gången hamnade hon inte rätt. 

 

Laila Stålnacke, FSN säger att hon har ett förflutet inom socialtjänsten, slutade 

2010/2011. Socialtjänstens reception som blev ingången till samtalen har stor 

koll på verksamheten och var personerna ska bli kopplade.   

 

Carina Westbom berättar att hon var med vid omorganisationen 2010. Det vi-

sades att det fanns 57 olika ingångstelefoner, vilket var ett jätteproblem. Hand-

läggarna fick ha en lapp vid telefonen och fråga personer när de ringde för 

första gången hur de fick hjälp att hamna rätt. Bra för medborgarna med en 

ingång.  

 

Barbro Skoglund undrar, var finns akilleshälen i det här? Väldigt ofta har man 

inte gjort några rutiner så när det kommer en ny vet den inte hur man ska göra. 

 

Carina Westbom säger att vår stora växel YouCall också kan svara på var man 

ska vända sig till. 

 

Monica Nyman Björklund, HRF är glada för att ha fått en anhörigstödjare. 

 

Sven-Gösta berättar att det finns en anhörigstödjare för äldreomsorgen och en 

för Stöd och omsorg. 

 

Börje Karlsson, HSO/IFS anser att det är viktigt att en person som har psykiska 

problem som ringer och handläggaren inte kan ta emot samtalet, borde kunna 

ringa upp så fort den kan. 
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KTR § 22, forts 

 

Rapport - AMSAB  

 

Carina Westbom säger att handläggarna åker på en mängd möten, på hembesök 

hos brukare samt skriver utredningar. De kan inte alltid vara anträffbara. 

 

Helén Lindbäck, KS säger att det finns en poäng med vad Börje säger. Det kan 

vara jobbigt för de som är psykiskt sjuka att ringa, borde kunna få bli upp-

ringda. 

 

Barbro Skoglund säger att man kan ju dela upp socialförvaltningen i två för-

valtningar. 

 

Helén Lindbäck, KS säger att det kanske är bra med två förvaltningar budget-

mässigt.  

 

Margith Ström, FUB såg en möjlighet till bättre samverkan efter dialog med 

Greger Pettersson i ”Framtidens Stöd och omsorg”, men det målet har inte 

nåtts.   

 

Sven-Gösta Pettersson säger att det blev lite grus i maskineriet med Framtidens 

Stöd och omsorg. De fick uppdraget, hur ser Stöd och omsorg ut inom 10 år 

inom befintlig ram? Sen byttes i princip alla ut i arbetsgruppen av olika anled-

ningar. Ett jobb var att få kommunstyrelsen på samma nivå. I och med att så 

många i arbetsgruppen blev utbytta, kändes det som att börja om från början 

flera gånger.   

 

Stöd och omsorg har haft ett första möte den 31 maj 2018, en uppstart igen av 

Framtidens Stöd och omsorg.  

 

Laila Stålnacke, FSN säger att det är många människor som behöver vård, och 

det blir bara fler och fler och det kostar pengar. Ärendena är mer komplexa 

både i gamla handikappomsorgen och individ och familjeomsorgen. Tanken 

var bra, men barn- och familj har nog varit den stora grejen. 

 

Helén Lindbäck, KS säger att det är ju ett problem att ledande tjänstemän och 

personal slutar. Kommunen ska vara en bra arbetsgivare. 

 

Börje Karlsson, HSO/IFS säger att personalvård inte behöver vara så märkvär-

digt, det kan vara gratis kaffe till alla. 
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KTR § 22, forts 

 

Rapport - AMSAB 
 

Peter Forss, BUN säger att i skolorna ser man att det är fler barn som mår då-

ligt och far illa. 

______ 
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KTR § 23 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 

 

Det har inkommit frågor från HSO 

 

1. Kommer verksamhetsbidraget att räknas upp? 

Sven-Gösta Pettersson säger att det inte kommer att ske under 2018. Ska upp 

till nämnden. 

 

2. Får ungdomar gratis färdtjänst i sommar?  

Regeringen har fattat ett beslut att skolungdomar ska få åka gratis buss under 

sommaren. 

 

Ann-Katrine Sämfors, Kultur- och fritid säger att Agnetha Eriksson, social-

nämndens ordförande säger att det inte är så många som skulle omfattas av 

gratis färdtjänst under sommaren, ca 11 personer.  

 

Börje Karlsson, HSO/IFS säger att regeringen har tagit ett beslut om detta. 

 

Carina Westbom säger att socialtjänsten inte har beslutat om gratis färdtjänst 

för dessa ungdomar i sommar, men vi får kolla upp det. 

 

3. Hur blir det med Träffpunkten? 

Carina Westbom berättar att hon och Thomas Utterström som är chef för dag-

verksamheterna hade en träff med Bryggan i måndags. En undersökning har 

gjorts om träffpunkten och den visar på att det är betydligt färre besökare nu än 

då den gjordes 2009. Det är en dyr verksamhet, inte samma målgrupp som tidi-

gare. Det som kom fram nu i intervjuerna med de som besöker träffpunkten sa 

att om inte träffpunkten finns så finns det väldigt trevliga människor på boen-

dena, en annan har gott om släktingar och vänner, en säger; då får jag väl hitta 

något annat ställe att gå till. Någon som bor i ordinarie boende säger att då 

kommer jag att hamna i psykiatrin.  

 

Beslutet att lägga ner träffpunkten i Öjebyn är fattat. Man kommer i stället att 

säkra upp RSMH inne i stan. Ska driva det själv, måste ha personal, det är 

mycket logistik. En personal ska anställas och förhoppningen är att starta upp 

till hösten.   
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KTR § 23, forts 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 

 

Margith Ström, FUB har diskuterat med ansvariga för gruppbostäderna att de 

måste styra upp schemaläggningen. Det är dåligt med aktiviteter på vissa 

gruppbostäder. Det blir ett ”moment 22”, då man inte heller kan söka ledsagare 

och kontaktperson. 

 

Carina Westbom jobbar med utvecklingsfrågor, det finns en kulturarena som är 

en gratissida där man kan komma åt konserter. Två boendehandledare och två 

från daglig verksamhet har sökt pengar, erbjudna att se en klassisk konsert. 

Konsertupplevelse liten paus för att fika. Acusticum gör ett litet event för de 

som tycker att konsert är roligt. Samarbetar med kultur, park och fritid. 

 

Carina Westbom säger att Jan Lindberg, verksamhetsområdeschef för gruppbo-

städer är väldigt medveten om det och han jobbar med det. 

 

4. Hur ser kön ut till boende och daglig? 

Det är fyra ej verkställda beslut i daglig och sex personer i kö till boende. 

 

______ 

 

Frågor som inkommit från HjärtLung 

 

1. Kommunen ska se till att hjärtstartare registreras. 

Laila Stålnacke, FSN vet inget om det. 

 

Beslut: Beslutas i rådet att Laila Stålnacke, FSN tar med sig frågan till sin 

förvaltning om registrering av hjärtstartare. 

 

______ 

 

2. Har kommunen utbildat i HLR? 

 

3. Är alla verksamheter inom skolan utbildade? 

 

Lennart Thelin, HjärtLung undrar om man ser man ser ut vilka som ska upp-

handla, vilka som ska utbilda? Ett exempel från Haparanda. En instruktör har 

skickat en offert till kommunen, att utbilda kommunens personal inom 3 år. 
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KTR § 23, forts 

Förenings- och förvaltningsstunden 

 

Lennart säger att de aldrig har fått någon förfrågan från Piteå kommun att  

komma och utbilda i HLR. 

 

Lennart säger att alla inom kyrkan har utbildats i HLR. 

Carina Westbom berättar att hon anordnar brandutbildningar vart fjärde år för 

all personal inom boende, daglig verksamhet, korttids/fritids, boendestödjare 

och bemanningspool. Här ingår även HLR. Dessutom utbildas chefer i syste-

matiskt brandskyddsarbete, SBA.   

 

4. Föreningsbidrag till ungdomsföreningar. Finns krav på utbildning i HLR för 

dessa ledare? 

 

Ann-Katrin Sämfors, Kultur- och fritid säger att det finns inget krav, men det 

vore bra. 

 

______ 

 

Förslag av Fanny Andersson, Piteå Diabetesförening. 

Den 14:e november 2018 är det den internationella diabetesdagen och då tän-

ker Fanny åka runt till olika skolor i Piteå kommun och föreläsa i klasser om 

hur det är att leva med diabetes typ 1. Tycker det är viktigt att barnen ska ha en 

förebild och se att det finns andra med diabetes. Fanny tänker ha en frågestund 

där alla frågor är bra frågor och försöka svara utifrån hennes erfarenheter. 

Eftersom alla med diabetes har olika hjälpmedel som sprutor, blodsocker-

mätare, insulinpumpar, cgm-mätare och så vidare är det bra att se att det finns 

olika alternativ. Eftersom det finns mycket fördomar om diabetes tycker hon 

det är viktigt att informera och låta barnen fråga frågor, på så sätt blir man kvitt 

dessa fördomar kring sjukdomen. 

 

Beslut: Beslutades i rådet att Peter Forss, BUN för dialog med barn- och 

utbildningsnämnden, BUN angående Fanny Anderssons förslag att åka runt 

i klasser i Piteå kommun och föreläsa om diabetes typ 1 på den internatio-

nella diabetesdagen den 14 november 2018. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 23, forts 

Förenings- och förvaltningsstunden 

 

Frågor från Allergiföreningen. 

 

1. Hur ofta händer det att man måste allergianpassa utbildningslokaler?  

Carina Westbom säger att det händer vid enskilda/enstaka tillfällen då behov 

uppdagas. 

 

2. Finns någon policy om dofter i skolan? 

Nej, ingen antagen policy, däremot rekommendationer till samtliga besökare i 

skolan att komma doftfri. Man upplever det inte som ett problem. 

 

Eva Lundström, Allergiföreningen säger att det alltid finns problem med 

dofter, svårt att förstå att inte kunna ha en policy som säger att man ska ha 

doftfria medel på sig.  

 

Beslut: Beslutas att Peter Forss, BUN får ta med sig frågan, policy om dofter 

i skolan. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 24 

 

Övriga frågor 

 

Inga övriga frågor. 

 

______ 

 

 

KTR § 25 

 

Nästa möte 

Kommunala tillgänglighetsrådets arbetsutskott blir torsdag den 23 augusti 

2018, klockan 14:00 i Tomas Nilssons arbetsrum på våning 2, Stadshuset.  

På grund av att dörrarna är låsta mellan avdelningarna på stadshuset, vill jag att 

ni går in vid entré 3, närmast Svartudden och sätter er ner och väntar vid  

Receptionen på Försörjningsstöd, så kommer jag och hämtar er där. 

Ingen kallelse skickas ut för arbetsutskottet.  

 

Kommunala tillgänglighetsrådet blir torsdag den 6 september 2018, klockan 

08:30 i Fyrkanten vid Stadshusets entré.  

 

______ 

 

 

KTR § 26 

 

Avslutning 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande avslutar mötet. 

 

______ 

 


